
3. Zlatnický dětský cyklistický závod - co vše obnášel?  Radosti i starosti.

Odhodlaní závodníci a jejich rodiče, organizátoři a skvělí pomocníci. Ti všichni se sešli v brzké sobotní 
odpoledne dne 24.5.2025 na 3. ročníku cyklozávodu. Předchozí dva ročníky závodu dopadly dle ohlasů 
úspěšně a bylo jasné, že tato sportovní aktivita pro děti  by neměla zapadnout.  K hladkému průběhu 
přispělo  i skvělé  počasí.  Bez  početného  týmu  ochotných  lidí  by  se  závod  nemohl  uskutečnit.  Část 
pomocníků byla z řad rodičů malých závodníků, část byla z mé rodiny, část z řad hodkovických hasičů, 
část tvořili techničtí pracovníci obce, část byla  z řad Spolku Sousedé pod Kamínkem. Pomáhala nám 
i skupina našich milých přátel. 

Všem za to patří ohromný dík.

Rodiče či prarodiče měly své děti přihlašovat pomocí formuláře na Googlu do 11. 5. 2025. Postupně se 
přihlásilo 45 dětí, ale hlavně v posledních dnech rodiče některé z dětí pro nemoc či z jiného důvodu 
odhlašovali, některé až u startu. Snažila jsem se děti rozdělit do co nejvíce kategorií, aby spolu závodily 
děti  srovnatelného  věku  a  aby  se  všechny  děti  z jedné  kategorie  vešly  pohodlně  na  start.  Bohužel 
v některých kategoriích bylo málo závodníků či spíše závodnic. Závodilo tedy nakonec 37 dětí v jedenácti 
kategoriích. Tři kategorie dětí na odrážedlech bravurně zdolaly stometrovou trať po asfaltu. Děti do 8 let 
jely na kolech jeden okruh v délce cca 1,5 km, děti od 8 let pak jely dva okruhy a poslední kategorie 
chlapců 11 až 14 letých jela dokonce okruh třikrát.

Co  předcházelo  vlastnímu  závodu?  Příprava  i  vlastní  realizace  závodu  vyžaduje  pomoc  mnoha 
dobrovolníků. V tomto článku se snažím uvést jmenovitě všechny, co mi pomáhali a pomohli mi tak ušetřit 
mé ubývající síly. Můj bratr Petr Kraus nám pro cyklozávod již v předchozích letech vytvořil webové 
stránky  keramika.volbal.cz/cyklozavod s veškerými  potřebnými  informacemi  a  odkazy  pro  každý 
ročník, tedy i pro letošní rok 2025. Pan Vladan Pirník vytvořil krásné plakáty k šíření povědomí o závodu 
pro školu, školku, obecní vývěsky, Agro a další různá místa v naší obci. Vytiskl také samolepící startovní 
čísla a diplomy. Techničtí pracovníci obecního úřadu zasypali díry na polní cestě od rybníka Kocourkáče i 
na asfaltové části trati závodu Na Americe, zapůjčili nám a dovezli potřebné dopravní značky a velké 
kužely. Můj manžel Radomír Volek posekal trávu podél závodní trati v Remízku, na jihovýchodní stezce 
i v prostoru startu a cíle. Pro účely závodu nám vyrobil vlastní stupně vítězů, abychom si je nemuseli 
každoročně půjčovat. No a já jsem měla vše na závod připravené ve své keramické dílně. Byla úplně plná! 
Paní Hana Němcová mi pomohla rozdělit medaile, ceny a odměny závodníkům podle věkových kategorií, 
abychom se při  odměňování  vítězů i neumístěných nezdržovali.  Co se  týká ocenění,  opět  jsme dali 
hračkám  přednost  před  sladkostmi.  Dokoupila  jsem  řadu  drobných  hraček  k těm,  které  nám zbyly 
z loňského závodu od milého sponzora. 

Ráno v den závodu jsme společně s mými vnoučaty ohraničily a zajistily závodní trať bezpečnostní 
páskou a kužely. Hodkovičtí hasiči Josef Kyselica a Ondra Černý nám kolem poledne ochotně přivezli 
a sestavili stany a pivní sety zapůjčené z hodkovické hasičárny. 

Registrace startujících a rozdávání samolepících startovních čísel proběhlo docela hladce díky pomoci 
paní Hany Peškové (která současně fungovala jako zdravotnice) a paní  Kamily Vrabcové a Michaely 
Bínové. Malí cyklisté se hned po registraci mohli seznámit s tratí a pomalu si ji projet za Kryštofem 
Huškem, který trať dobře znal. Se skvělým moderátorem Tomášem Huškem jsme přivítali závodníky 
i jejich rodiče či prarodiče a závod mohl začít. 

Dvě „Časomíry“ fungovaly jako dvojice časoměřič a zapisovatelka. První ve složení Radek Balvín 
a Kamila Vrabcová a druhá ve složení Radek Šulc a Jindra Tenglerová. Časomíry hlídaly střídavě vždy 
jednu  kategorii  závodníků.  Po  dojezdu  posledního  závodníka  té  které  kategorie  do  cíle  časomíra 
zpracovala výsledky, zapsala pořadí závodníků a seznam předala Lence Kocourkové. Ta již mohla zapsat 
jména a příjmení na předtištěné diplomy konkrétní kategorie. 

Začalo se závodit od nejmladších po ty nejstarší. Moderátor s dalšími pomocníky svolával kategorie 
a rovnal závodníky na startu. Mohutné povzbuzování rodičů a dalších diváků provázelo malé děti na 
odrážedlech. Největší obdiv si zasloužily ty nejmenší děti na kolech, tj. 3 až 4letí chlapci a 4 až 5leté dívky. 
Letos pomohl těmto maličkým předjezdec Filip Hanus, sám závodník z kategorie nejstarších, takže s nimi 
nemuseli rodiče běžet, jako v předchozích letech. Děti za ním nebojácně projely Remízkem za aplausu 

https://keramika.volbal.cz/cyklozavod


a povzbuzování rodičů či prarodičů dojely polní cestou do cíle. Následně závodili již zkušenější cyklisté 
z vyšších kategorií. Také zde Filip ochotně fungoval jako předjezdec, aniž musel. Závod se urychlil tím, že 
časoměřiči pustili v bezpečný čas na trať další kategorii, aniž by se čekalo na dojezd předchozí kategorie. 
Co se týká bezpečnosti, nejdůležitější byl dozor pánů Radomíra Volka a posléze Jana Šrámka na trati 
v obci u kontejnerů u rybníka Kocourkáče, aby se děti nedopatřením nedostaly do provozu. Tentokrát 
došlo i na dozor v Remízku. Na chvíli, alespoň při závodu menších cyklistů, se tam mohl vydat Ondřej 
Balvín, Na střídání dozoru v lese pro všechny kategorie však chyběli pomocníci.

Bylo velmi překvapující, jak byli všichni závodníci odvážní a dali do závodu celou duši a srdce, bez 
ohledu na věk. Po dojezdu do cíle jim paní Bínová rozdávala drobnou sladkost na doplnění energie. Také 
nápoje byly zajištěny. Vyhlášení vítězů jsme letos rozdělili. Nejdříve byly ověnčeny medailemi, oceněny 
diplomy a odměněny hračkami vítězové kategorií na odrážedlech, aby nemusely čekat až do konce závodu 
na odměňování cyklistů. Na udělování medailí cyklistům jsme pozvali starostu obce pana Petra Čermáka. 
Děti od něho obdržely medaili. Dostaly také diplom a každé si podle své věkové kategorie mohlo vybrat  
hračku.  Drobné  hračky  a  diplom  za  účast  si  odnesli  i  neumístění  závodníci.  K hladkému  průběhu 
ceremonie udělování medailí a cen také pomohly další pohotové ruce.

Všem, kteří se závodem pomohli, patří obrovský dík za množství práce a o mnohých jsem již psala 
výše. Nesmíme zapomenout ani na fotografa Stanislava Šebestu, který po celou dobu dokumentoval 
průběh celého závodu i předávání cen vítězům. Děkujeme i dalším aktivním občanům, kteří také přiložili 
ruce k dílu. Zároveň děkuji za dobrovolné finanční příspěvky, které mi pomohly pokrýt náklady. 

Opět mohu říci,  že se závod vydařil.  Z prvních ohlasů na průběh letošního 3.  ročníku je možné 
konstatovat, že se Zlatnický cyklistický závod stal každoroční tradicí a že se 4. ročník bude konat některou 
z posledních květnových sobot v roce 2026. Věříme i panu starostovi příslib finanční výpomoci pokrytí 
všeho potřebného k závodu. 

Ze zkušenosti doporučuji sledovat plakáty i program obce. Je nutné děti přihlásit na závod včas dle 
stanoveného termínu. Tolik sad medailí podle počtu kategorií se musí objednat s dostatečným předstihem, 
Také startovní listinu již nelze přepisovat – mají ji vytištěnou skoro všichni, kteří při vlastním závodu 
pomáhají. Některé nepřihlášené děti byly proto na poslední chvíli odmítnuty, což je škoda.

Na webu cyklozávodu je zveřejněna výsledková listina i fotografie ze závodu. 

Ve Zlatníkách, dne 24.5.2024                                                                         Alena Volková Balvínová


